
خبر  و گزارش

مشکات الزهرا تنها تنیسور در هانگژو
مشکات الزهرا صفی، تنها تنیســـور ایران در بازی های 
آســـیایی هانگژو است. دختر تنیســـور ایرانی که سال 
قبل با حضور در گرنداســـلم تاریخ ساز شد، با تصمیم 
ستاد عالی بازی ها تنها سهمیه تنیس در هانگژو ماند. 
هر چند رئیس فدراسیون تنیس، توقع داشت تنیس 
مردان هم ســـهمیه داشته باشـــد. قرار است مشکات  
الزهـــرا برای آمادگی بیشـــتر تـــا بازی های آســـیایی در 
مســـابقات ترکیه شـــرکت کند ودو هفته دیگر هم به 
فدراسیون پزشکی ورزشی برود تا تست پزشکی دهد.

سید والیبال کنار عطایی ماند
سید محمد موسوی کاپیتان تیم ملی والیبال، در فصل 
جدیـــد لیگ برتر، کنـــار بهروز عطایی بـــرای تیم فولاد 
ســـیرجان بازی می کند.بهترین مدافـــع روی تور لیگ 
ملت ها، که فصل قبل در تیم نیان الکترونیک مشهد 
بازی می کرد، این فصل با قراردادی که با فولاد سیرجان 
بست، بعد از پایان فصل مسابقات تیم ملی کنار عطایی 

ماند تا بازی در تیم کویری را تجربه کند.

جمشیدی در تیم منتخب بسکتبال وابا
ستاره تیم بســـکتبال شهرداری گرگان، در ترکیب تیم 
منتخب ســـوپرلیگ غرب آسیا قرار گرفت. وب سایت 
آسیابسکت با انتشار گزارشـــی از معرفی تیم منتخب 
رقابت های وابا رونمایی کرد که محمد جمشـــیدی به 
همراه مصطفی راشد از منامه بحرین، محمد حسن از 
الکویت، دیوپ ریس از الریاضی لبنان و کارول اندرسون 
از آستانه قزاقستان در این تیم جای گرفتند. همچنین 
طبق این گزارش مصطفی راشد از تیم منامه بحرین به 

عنوان MVP مسابقات انتخاب شده است.
 

یخچالی: از بوندس لیگا پیشنهاد داشتم
بهنام یخچالی، ستاره تیم ملی بسکتبال هفته گذشته 
با عقد قراردادی به تیم رومراشـــتروم گلادیاتور آلمان 
پیوست و دوباره به بسکتبال اروپا برمی گردد. او درمورد 
بازگشت به لیگ آلمان گفت: تیمی که به آن پیوستم، 
شـــرایطی همانند تیم روســـتوک دارد و در تلاش است 
بـــه بوندس لیگا صعود کند. دونالد بک ســـرمربی این 
تیم دوســـت درک بائرمن، ســـرمربی سابق تیم ملی و 
روستوک است که مرا به آنها معرفی کرد. این مربی 7، 
8 سال در ژاپن بوده است و کاملاً از بازی من شناخت 
دارد. البته از خود بوندس لیگا هم پیشنهاد داشتم، اما 
 MBC چون نمی خواستم شرایط دو سال قبل در تیم
برایم تکرار شود، ترجیح دادم در لیگ پایین تر بازی کنم 

و فرصت بیشتری برای بازی داشته باشم.«
 

به تفکر جدیدی در بسکتبال رسیده ایم

وکیلی: به النی زمان بدهید
تیم ملی بسکتبال زنان ایران امروز راهی اردن می شود. 
بعد از بازگشـــت نوجوانان آن هم بـــا نایب قهرمانی از 
رقابت های دویژن B آسیا، این بار نوبت بزرگسالان رسید 
تا به امان رفته و در مدت پنج روز حضورشـــان در اردن 
سه مسابقه تدارکاتی با تیم ملی این کشور داشته باشند 
و برای شـــرکت در رقابت های کاپ آســـیا آماده شوند. 
دلارام وکیلی که یکی از ملی پوشـــان اعزامی است، در 
دوره قبلی دویژن B هم شـــرکت کرده بود و در جایگاه 
پنجـــم ایســـتاد.حالا می خواهد این بار جشـــن صعود 
بگیرد، هر چنـــد که  این کار را خیلی ســـخت می داند: 
»شـــنیده ایم تیم های شـــرکت کننده بازیکنان تبعه در 
اختیار دارند و این مسأله کار را سخت می کند. به نظرم 
اگر این مســـأله اتفاق نمی افتـــاد بازی های راحت تری 
داشتیم و قدرت تیم ما هم بیشتر بود. با این حال برای 
هدف مان می جنگیم و امیدوارم دعای مردم همیشه با 
ما باشد.« او در ادامه تأکید می کند: »در این مدت که 
با النی کار کرده ایم تغییرات زیادی را در خود احساس 
می کنیم. روز بة روز هم بهتر می شویم. هرچند که باید 
خیلی بیشـــتر از اینها در تفکر بازی و تکنیک های خود 
تغییـــر ایجاد کنیم.« ملـــی پوش بانـــوان در خصوص 
شـــرایط فعلی اردونشـــنیان نیز مطرح می کند: »النی 
معتقد است که ما عادت های خاصی داشتیم که دیگر 
در دنیا منسوخ شـــده و با ترک آنها باید تفکر جدیدی 
پیدا کنیم و نظم خاص دفاعی و حمله داشته باشیم.

همچنیـــن در طول این مـــدت روی مهارت های فردی 
بازیکنان در پســـت های مختلف کار شده ولی باز برای 
بهترین شدن زمان نیاز است. باید این سرمربی حفظ 
شـــود تا دردو و سه سال دیگر به سطح ایده آلی که مد 
نظر النی اســـت برســـیم.« دلارام وکیلی بـــه تغییرات 
کیفیت بازی خود هم اشاره می کند: »من خودم تغییر 
را احساس می کنم. قبلا فقط خودم را یک شوتیست 
می دیدم ولی الان می دانم که باید حتما پست آپ کار 
کنم و هر روز کار جدیدی را یاد بگیرم.« البته ملی پوش 
ایران اعتقاداتی دارد: »من معتقدم تیم تا زمانی که بازی 
نکند اثرات تمرین خود را نمی بیند.النی هم دیدارهای 
دوستانه ای را ابتدا در اردن برایمان فراهم کرده است. 
سپس در ویلیام جونز بازی خواهیم کرد که همه اینها 
نشـــان می دهد که در چه شرایطی هستیم.« در پایان 
وکیلی اظهـــار امیـــدواری می کند: »اول بـــه بازیکنان 
نوجوانـــان کشـــورمان تبریک می گویـــم. از بازی های 
آنهـــا لذت بردیم. ولـــی در ادامه از جامعه بســـکتبال 
می خواهم که فشـــار نتیجه گیـــری را از روی دوش ما 

بردارند تا راحت تر در میدان بازی کنیم.«
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بالاخره بوکس هم به فرزندی قبول شد

حسینی رینگ را تحویل گرفت
برگزاری همزمان رقابت های وزنه برداری در اردبیل درست نبود

نصیری نیا: وزنه برداری تهران نیاز به حمایت دارد
بقات  مســـا ه  ونـــد پر / ی غفار پریســـا 
ر  د ن  یـــرا ا نـــی  قهرما ی  ر ا وزنه بـــرد
اردبیل بســـته شـــد. در رده بزرگســـالان 
کـــه بیشـــترین نگاه هـــا بـــه آن اســـت، 
قهرمانان ایران در ســـال ۱۴۰۲ مشخص 
شـــدند، امـــا اختـــلاف رکـــوردی آنها با 
نفرات ملی پوش کاملاً محســـوس بود. 
اگر آخریـــن رکورد گیری تیـــم ملی را که 
پنجـــم تیر برگزار شـــد در نظـــر بگیریم 
رکوردهایـــی کـــه در قهرمانی کشـــور به 
ثبت رســـید با بهتریـــن رکوردهای ثبت 
شـــده در رکوردگیری تیـــم ملی اختلاف 
قابل توجهی دارد و این مســـأله نشـــان 
می دهـــد هنـــوز خیلـــی کار دارنـــد تـــا 
قهرمانان ایران به ملی پوشـــان برسند.
مـــدد نصیری نیا، ســـرمربی اســـبق تیم 
ملی وزنه بـــرداری اما برگـــزاری همزمان 
رقابت های قهرمانی کشـــور در ســـه رده 
ســـنی نوجوانان، جوانان و بزرگســـالان 
را مـــورد نقـــد قـــرار می دهد:»برگـــزاری 
همزمان جز کاهش هزینه فدراســـیون 
و هیأت هـــای اســـتان ها هیـــچ بازدهی 
دیگری ندارد. فدراســـیون بدون توجه 

به امر گســـترش این رشـــته ورزشـــی در 
اســـتان ها با دادن میزبانی مســـابقات، 
نســـبت به برگزاری همزمان در اردبیل 
اقـــدام کـــرد که ایـــن امـــر کار درســـتی 
نبـــود. ضمناً برگزاری چنین مســـابقات 
فرسایشـــی تأثیـــر منفـــی بـــر قضـــاوت 
داوران خواهـــد داشـــت. به جز دســـته 
فـــوق ســـنگین بزرگســـالان که شـــاهد 
حدنصاب هـــای خوبـــی از ســـوی وزنـــه 
برداران شـــرکت کننـــده بودیم در دیگر 
اوزان، رکوردهـــای ثبت شـــده مطلوب 
نبـــود کـــه ایـــن امـــر نشـــان می دهـــد 
وزنه برداری از نظر شـــمار وزنـــه برداران 
و حدنصاب هـــای کســـب شـــده افـــت 
کرده اســـت و باید چاره ای اندیشـــید.«
او در ادامـــه می گویـــد: »ســـاختن وزنه 
بـــردار و تحویل آن به تیـــم ملی زمان بر 
اســـت و به نظر من حداقل ســـه ســـال 
زمـــان نیـــاز اســـت تـــا یـــک وزنه بـــردار 
بـــه دوران اوج خـــود برســـد. به عنـــوان 
مثال زمانی که یـــوردان گئورگی ایوانف 
بلغـــاری هدایـــت تیـــم ملـــی را برعهده 
گرفـــت، عنوان کرد که دو تا ســـه ســـال 

زمـــان نیـــاز دارد تـــا از تیم ایـــران تیمی 
قدرتمنـــد در جهـــان بســـازد کـــه ایـــن 

نیز شـــد.« چنین 
نصیری نیـــا ولـــی از وضعیـــت اســـفبار 
وزنه بـــرداری تهـــران، پایتخـــت ایـــران، 
ن هـــای  زما ر  د «  : می کنـــد صحبـــت 
نه چنـــدان دور بخـــش اعظـــم ملـــی 
پوشـــان را وزنه برداران تهرانی تشـــکیل 
می دادنـــد ولـــی اکنـــون ایـــن چنیـــن 
نیســـت. حتـــی رقابت هـــای قهرمانـــی 
کشـــور نشـــان داد که تیم تهـــران هیچ 
جایگاهـــی در میـــان تیم هـــای برتر این 
مســـابقات در رده های گوناگون ســـنی 
نـــدارد. با چنیـــن وضعیتی آیـــا می توان 
به وزنه برداری اســـتان تهران دل بست. 
زمانـــی ۲۰ باشـــگاه ورزشـــی در تهـــران 
آموزش وزنه برداری داشـــت ولی اکنون 
تعداد آن به اندازه انگشـــتان یک دست 
نیز نیســـت. وزنه برداری تهـــران نیاز به 
حمایت هـــای مالـــی و معنـــوی دارد و تا 
زمانی که این حمایت هـــا صورت نگیرد 
هیچ انتظـــاری از وزنه بـــرداری پایتخت 

ایران نباید داشـــت.«

فائـــزه زمانـــی /  بالاخـــره طلســـم انتخابات 
فدراســـیون بوکس شکسته شد تا این رشته 
بعـــد از 8 مـــاه یک نفس راحت بکشـــد. بعد 
از امپراطـــوری 27 ســـاله حـــاج احمد ناطق 
نوری، حسین ثوری صندلی ریاست را تحویل 
گرفت تا بعد ســـال ها بوکس رئیس جدیدی 
را بـــه خود ببیند، ثوری 4 ســـال ریاســـت کرد 
امـــا 29 آبان 1401 بود کـــه باخبر پناهندگی به 
اســـپانیا بوکس را در شوک فرو برد، شوکی که 
زخمـــی کاری بـــه این رشـــته وارد کرد تا جایی 
که هنوز هم مداوا نشـــده اســـت. بعد از این 
ماجـــرا وزارت ورزش روح الله حســـینی همان 
کاندیـــدای شکســـت خورده در انتخابـــات را 
به عنـــوان سرپرســـت فدراســـیون منصوب 
کرد، در حالی کـــه انتظار می رفت با برگزاری 
انتخابات فدراســـیون، زودتـــر از اینها تکلیف 
این رشـــته مظلوم روشن شود، وزارت ورزش 
با خونســـردی، 8 ماه همه را منتظر گذاشت 
تـــا بالاخره دیروز با برگـــزاری انتخابات خیال 
همـــه را راحـــت کنـــد، از آنجایی کـــه بودجه 
فدراســـیون ها فقط به رؤسا داده می شود، در 
این 8 ماه بودجه ای دست حسینی را نگرفت تا 
بوکس در این مدت صورتش را با سیلی سرخ 

نگـــه دارد. دیـــروز بالاخره تکلیف این رشـــته 
روشن شد؛ سیامک صالحی، محمدستارپور 
و ناصرطالبـــی به نفع حســـینی کنـــار رفتند 
تا سرپرســـت فدراســـیون صندلی ریاست را 
تحویـــل بگیرد، بلکه بوکس در روزهای آینده 
نفس های راحت تری بکشـــد. هرچند به نظر 
می رسد از این به بعد کار خبرنگاران با رئیس 
جدید فدراســـیون بوکس که گویا میانه ای با 
رســـانه ها ندارد، ســـخت می شود، در ابتدای 
حکم سرپرســـتی حســـینی بارها با او تماس 

گرفتیـــم اما هربار بـــه بهانه ای صحبت نکرد، 
یک بـــار کمبود وقـــت را بهانه کـــرد، بار دیگر 
هـــم قرار مصاحبه را بـــه زمانی موکول کرد که 
فدراســـیون سروســـامانی بگیرد. حالا که به 
گفته خودش فدراســـیون سروسامان گرفته 
است از او انتظار می رود که ارتباط مناسبی با 
رسانه ها داشته باشد اما باز هم همان جواب 
ندادن های همیشگی. آقای حسینی تلفنتان 
را جـــواب می دادیـــد، شـــاید می خواســـتیم 

ریاستتان را تبریک بگوییم!

ولاسکو:ایران قدرتمند ترین تیم بود

خولیو ولاسکو، سرمربی اســـبق تیم ملی والیبال 
که مدیـــر فنـــی تیـــم جوانـــان ایتالیاســـت، تیم  
جوانان ایران در قهرمانی جهان را قدرتمند ترین 
تیـــم دانســـت: »تیـــم والیبـــال جوانـــان ایـــران 
قدرتمندترین تیم حاضر در مســـابقات بود، البته 
هر بازی شـــرایط خاص خود را داشـــت. حالا هم 
می بینـــم بازیکنـــان ایرانی خیلی بهتر شـــده اند و 
یقیـــن دارم به این پیشـــرفت ادامـــه می دهند به 
شـــرطی که بازیکنان متواضعی باشـــند. در ســـن 
جوانی )که خیلی مهم اســـت( درســـت است که 
بگوییـــم من بردم و قهرمان شـــدم، امـــا هنوزهم 
نیـــاز به پیشـــرفت داریم. به این دلیل که ســـطح 
والیبال بزرگســـالان خیلی بالاتر از جوانان اســـت 
و بازی در این ســـطح خیلی دشوارتر است. حتی 
اگر ســـتاره هم شـــدند بدانند که اسم شان بزرگ 
شـــده، ولی خودشـــان نیاز به پیشـــرفت دارند.« 
او از ســـرمربی تیـــم والیبـــال جوانان ایـــران هم 
تمجیـــد می کند: »قبلاً بـــا مؤمنی مقـــدم در تیم 
ملـــی والیبال ایـــران کار کردم. به نظـــرم او و بقیه 
مربیـــان ایرانی که می شناســـم، مربیـــان خوبی 
هســـتندامابه دریافت اطلاعـــات از دیگران ادامه 

دهند.«

گفت و گوی اختصاصی »ایران« با بهترین پاسور جوانان جهان

به نژاد: ولاسکو و تفکراتش را بردیم
عاشق سبک معروف و دچه کوی آرژانتینی ام / قهرمانی بار 200 کیلویی را از دوش ما برداشت

غ آمیـــن، موقـــع دادن قـــول روی  مـــر
شـــانه اش نشســـته بود که این قدر زود 
برآورده شـــد. عرشـــیا به نـــژاد گفته بود 
یـــک روز بهترین پاســـوردنیا می شـــود، 
امـــا فکـــرش را نمی کـــرد در بحریـــن و 
همراه جوانان والیبـــال جهان رؤیایش 
رنـــگ واقعیـــت بگیـــرد؛ اما گرفـــت. او 
کـــه الگویـــش ســـعید معروف اســـت، 
حـــالا آرزو دارد در تیم ملـــی بازی کند و 
بهترین پاســـور المپیک شـــود. بهترین 
پاســـور تیـــم والیبـــال جوانـــان، هنـــوز 
خســـتگی از تنش بیـــرون نرفتـــه. او و 
هم تیمی هایـــش آن قدر خســـته بودند 
که یـــک روز بعـــد از قهرمانی خـــواب را 
ترجیح دادنـــد و هیچ تلفنـــی را جواب 

ندادند تـــا دیروز.
به پدر و مادرت قول داده بودی 

بهترین پاسور دنیا شوی، فکرش را 
می کردی در بحرین و جوانان جهان 

این اتفاق بیفتد؟
مـــن قـــول داده بـــودم، امـــا نـــه برای 
این مســـابقات. گفته بـــودم یک روزی 
ایـــن اتفـــاق می افتـــد، چه بهتـــر که در 

بحریـــن بهترین پاســـور دنیا شـــدم.
فکرش را می کردی این قدر زود به 

قولت عمل کنی؟
نـــه. من خـــودم شـــوکه شـــدم. وقتی 
اســـمم را خواندنـــد فکـــر می کـــردم 
خـــواب می بینـــم، به بچه هـــا می گفتم 
بـــه من ســـیلی بزنیـــد ببینـــم واقعیت 
دارد. امیـــدوارم یـــک روز در المپیـــک 

بهترین پاســـور شـــوم.
ازحالا به المپیک فکر می کنی؟

بـــازی در المپیـــک بزرگتریـــن آرزویـــم 
اســـت. البتـــه نـــه فقـــط برای مـــن که 
آرزوی هـــر ورزشـــکاری اســـت. چرا که 
بالاترین ســـطح بـــازی در دنیاســـت و 
امیدوارم این آرزویم هم برآورده شـــود.
پس با این حساب خلأ سعید معروف 

را هم پر می کنی؟
والیبـــال  اســـطوره  وف  معـــر آقـــای 
اســـت. همـــه دنیـــا او را می شناســـند 
و الگـــوی مـــن اســـت. امیـــدوارم یک 
روز بتوانـــم کوچکتریـــن کارهـــای او را 
در تیـــم اجـــرا کنم. نـــه فقـــط من که 
همـــه دنیا دوســـت دارند مثل ســـعید 
معـــروف باشـــند. مـــن بین پاســـورها 
عاشـــق ســـبک بـــازی و ســـلیقه پاس 
دادن ســـعید معروف و دچه کو- پاسور 

آرژانتینـــی - هســـتم.

مسابقات چطور بود؟
مســـابقت ســـخت بـــود. به هـــر حال 
قهرمانی جهان بود  و همه قدرت های 
دنیا هـــم بودنـــد، مثل قهرمانی آســـیا 
نبود کـــه تـــه آن تیم های کـــره، ژاپن و 
چین باشـــند، از جمع 16 تیـــم، 10 تیم 
قدرتمنـــد دنیا بودند. درســـت اســـت 
کـــه بازی هـــای دور مقدماتـــی آســـان 
بود و داشـــتیم دســـت کم می گرفتیم 
که بـــه چالـــش خوردیـــم و البتـــه این 
چالـــش تلنگـــری برای مـــا بـــود. چرا 
که ما بـــرای قهرمانی رفتـــه بودیم و به 
رقابت با تیم های بزرگ مثل لهســـتان، 
امریـــکا و برزیـــل فکـــر کـــرده بودیم و 
تایلنـــد و تونس و بحرین را به حســـاب 
نمی آوردیـــم، امـــا چالـــش مـــا از بازی 
آخـــر دور مقدماتی، با بحرین شـــروع 
شـــد. متوجه شـــدیم نباید هیچ تیمی 
را دســـت کم بگیریم. در نهایت، بدون 
باخت قهرمان جهان شـــدیم؛ رکوردی 

که بی نظیـــر بود.
شما این رکورد را در رقابت با رقبای 

راحت هم به دست نیاوردید.
دقیقاً. ما قرعه های ســـختی داشتیم، 
امـــا بـــازی نیمـــه نهایـــی بـــا آرژانتین 

ســـخت ترین بازی ما بود. بازی ای 
کـــه جایـــزه برنـــده اش فینال 

جهانـــی بـــود. بـــازی خیلـــی 
نزدیکـــی داشـــتیم و پوئن به 
پوئـــن پیـــش رفتیـــم، امـــا از 

امتیـــاز 20 به بعد کار دســـت ما 
بـــود. در حالـــی که بقیـــه بازی ها 

را مـــا معمولاً بـــا اختـــلاف 5-4 امتیاز 
جلوتربودیـــم. بـــه هر حال بـــازی نیمه 
نهایی اســـترس خاص خودش را دارد.

برگ برنده تیم ما در بازی ها چه 
بود؟

قدرت تیـــم ما خیلـــی خیلی بـــالا بود 
و هیـــچ تیمی توانایـــی مقابله بـــا ما را 
نداشـــت. ســـرویس اولین برگ برنده 
تیـــم مـــا بـــود. بچه هـــا خیلـــی خوب 
ســـرویس می زدند.قـــدرت دوم تیـــم 
خـــط حمله بـــود، طـــوری کـــه تیم ها 
نهایـــت 5-4 بـــار مـــا را دفـــاع کردند و 
توانایی دفاع حملات ما را نداشـــتند.
 بقیه تیم ها چه واکنشی به قهرمانی 

تیم ایران داشتند؟
همـــه تیم ها بعـــد از اینکـــه آرژانتین را 

درنیمـــه نهایی بردیم، جـــور دیگری 
انـــگار  بـــه مـــا نـــگاه می کردنـــد، 

شـــخصیت قهرمانـــی را در مـــا 
می دیدنـــد. حتـــی بازیکنـــان 

رگـــی  بز ی  تیم هـــا ر  د کا و 
و  امریـــکا  برزیـــل،  مثـــل 

ن  یکنـــا ز با  . ن لهســـتا
پرآوازه تیم هـــای بزرگ 

بـــه ما پیشـــنهاد عـــوض کـــردن لباس 
می دادند، حتـــی عکـــس می گرفتند. 
کل ســـالن بعـــد از قهرمانـــی بـــا مـــا 
عکـــس یـــادگاری می انداختنـــد. تیـــم 
مـــا شـــخصیت قهرمانی داشـــت و این 
واکنش هـــا خیلی به ما حـــال می داد.

شما مثل دوره قبل با شکست 
3-2 ایتالیا، قهرمانی جهان را تکرار 

کردید. این اتفاق لذتبخش بود؟
من بعـــد از پیـــروزی در نیمـــه نهایی، 
بـــا بحرینی هـــا مصاحبـــه کـــردم و آنها 
گفتنـــد ســـال 2019 هـــم فینـــال بیـــن 
ایـــران و ایتالیـــا بود و ســـال 2023 هم 
ایـــن فینـــال تکـــرار شـــد. به هـــر حال 
فینال بـــا همه بازی هـــا فـــرق دارد. ما 
در بـــازی فینال با ســـرویس های خوب 
بردیـــم ودر بعضی ســـت ها بـــه چالش 
کشیده شـــدیم و حتی ســـت سوم که 
باختیـــم هـــم بـــا اختـــلاف 23-25 به 
اشـــتباه خودمـــان باختیم. اما ســـت 
پنجـــم را 9-15 بردیم. آن هم تیم خیلی 
خوبی که ولاســـکو مدیـــر فنی اش بود. 
کادر فنـــی ما هـــم از نظر فنی، ســـطح 
خیلـــی بالایـــی داشـــت. خدا را شـــکر 
که برنده شـــدیم. من بعد از شکســـت 
ایتالیا، بابت فشـــاری که 
تحمـــل کـــرده بـــودم، 
داد مـــی زدم. انگار بعد 
200 کیلـــو  از قهرمانـــی 
بـــار از روی دوش مـــا 
 . شـــد شـــته  ا برد

فشـــار زیـــادی را تحمل کـــرده بودیم، 
از بیـــن قدرت هـــای دنیـــا مـــا فقط با 
برزیـــل بـــازی نکردیم، چـــون به جمع 

4 تیـــم نیامد.
این قهرمانی، تقابل والیبال ایران با 

تفکرات ولاسکو بود؟
ولاســـکو به خاطر اینکه چند سالی در 
ایـــران زندگـــی می کرد، نه تنها ســـبک 
بازی مـــا را می داند که حتی همه جوره 
می دانـــد ایرانی هـــا چه خلـــق و خویی 
دارند، چطور شـــاد می شوند و ناراحت 
یا حتی اســـترس آنها چطور است. اما 
برای مـــا مهم نبـــود چه تیمـــی جلوی 
ماســـت، چرا که می خواســـتیم ببریم 
و قهرمان شـــویم. ما سختی و زحمت 
زیادی کشـــیده بودیم. ولاســـکو مربی 
خیلی خوبی اســـت، اما خدا را شـــکر 

ما ولاســـکو و تفکراتـــش را هم بردیم.
نکته جالب این دوره، تشویق 

یکصدای: »ایران ایران« بحرینی ها 
در سالن موقع بازی فینال بود. در 

حالی که دوره قبل هیچ کسی جرأت 
نداشت ایران را تشویق کند. این 

مسأله تعجب آور نبود؟
ما بـــه حدی والیبـــال را قشـــنگ بازی 
می کردیـــم کـــه در بـــازی فینـــال کل 
ســـالن فقط ما را تشـــویق می کردند. 

بـــازی تماشـــاگر پســـند مـــا و هـــر 
پوئنی کـــه می گرفتیـــم، همه 

را هیجـــان زده می کـــرد. 
تماشـــاگران برای ما 

ســـنگ تمام گذاشـــتند، انگار نه انگار 
کـــه ایـــران نیســـتیم و از ســـت چهارم 
بـــا حمایـــت آنهـــا مـــا کام بـــک زدیم. 
ســـت پنجم که دیگر هیچ، احســـاس 
خســـتگی نمی کردیم، از بس که به ما 

انـــرژی دادند.
تودوست داری به اردوی تیم ملی 
دعوت شوی، برای دعوت چه کار 

می کنی؟
اگر پایم به تیم ملی والیبال باز شـــود، 
بهتر از تیـــم جوانان بـــازی می کنم. از 
جـــان مایه می گذارم تا بهترین پاســـور 
هر تورنمنت شـــوم فرقی نمی کندآسیا 
باشـــد، جهانی یا المپیک. می خواهم 

دوباره دل همه مردم را شـــاد کنم.
پیام تشکر رهبر از شما و معافیت از 

سربازی بهترین پاداش بود؟
پیام تشـــکر رهبر خیلی خوب بود. البته 
معافیت از سربازی مهم ترین خبری بود 
که به ما رســـید. ما با این قضیه دو ســـال 
در زندگی جلو افتادیـــم، بعداز قهرمانی 
شـــاید تنهـــا خبری کـــه می توانســـت ما 

را شـــاد کنـــد، معافیـــت از 

ی  ز با ســـر
البتـــه ما  بـــود. 
ســـربازی وطـــن را در 
زمین بازی نشـــان دادیم.

گپ

مهری رنجبر
روزنامه نگار

در یک بازی دوستانه سلتاویگو با نتیجه 
0-5 النصر عربســـتان را درهم کوبید. در 
حالی که چند وقـــت اخیر هجمه هایی 
علیـــه نقل و انتقالات لیگ عربســـتان و 
جذب ستاره های اروپایی به وجود آمده 
اســـت، رونالدو در پایان این مسابقه به 
دفاع از سعودی ها پرداخت. او حالا حتی 
معتقد است که در عرض چند سال آینده 
لیگ عربســـتان در جمع 5 لیگ معتبر 

دنیا قرار خواهد گرفت: »چند ماه پیش 
گفتم که لیگ عربســـتان در عرض چند 
ســـال به جمع ۵ لیگ معتبر دنیا اضافه 
می شود. تا ســـال آینده، لیگ عربستان 
از لیگ ترکیه و هلند عبور می کند. روند 
ورود بازیکنان مهم به اینجا ادامه خواهد 
داشت و طی یک ســـال آینده، بازیکنان 
بیشـــتری جذب خواهند شد. برخلاف 
گفتـــه چفریـــن، بازیکنانی که بـــه اینجا 

می آیند، در پایـــان دوران حرفه ای خود 
نیستند، مثلاً جوتا و روبن نوس بازیکنان 
جوانی هســـتند.« او در بخش دیگری از 
صحبت هایش گفـــت: »همه از اینکه به 
عربستان آمدم، از من انتقاد کردند. حالا 
همه من را دنبال می کنند و دیگر خبری 
از انتقاد نیســـت. چه اتفاقی افتاد؟ من 
مسیر را باز کردم و حالا همه می خواهند 
از این مسیر به فوتبال عربستان بیایند. 

واقعیت را نمی توان پنهـــان کرد. آمدن 
من به عربســـتان، تأثیر زیـــادی در ورود 
سایر بازیکنان به این کشور داشت. این 
تأثیر کریستیانو است. سری آ هم قبل از 
من مرده بود اما با ورود من به یوونتوس، 
سری آ زنده و احیا شد. کریستیانو رونالدو 
هر کجا مـــی رود، آنجا را زنـــده می کند و 
با خودش توجه، علاقـــه و منفعت را به 

آنجا می برد.«

لیگ عربستان بزودی جزو 
5 لیگ معتبر خواهد شد

 رونالدو: هرجا 
می روم، آنجا را زنده 

می کنم


